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Author’s Guide

The publication in  Journal  of North African Economies is via the Algerian platform of scientific journals in web site :  https://www.asjp.cerist.dz , For this you should follow the following steps:
First: Article Submission Process:
Articles are submitted  exclusively on the Algerian platform  of Scientific Journals.
1- You  should submit only via the platform in the web site : https://www.asjp.cerist.dz,
2- Choose Arabic or French language 
3-  You need to create a personnel account by choosing  the icon دخول    in Arabic or Connexion in French.
4- If you don’t have a pervious account , choose تسجيل or inscription , Fill in the required data and keep the username and password for the personnel use . You can then submit your article.
5- Choose Journal  of North African Economies, you can find it in the list of journals situated in  the following  link:                                                                          https://www.asjp.cerist.dz/Revues#%D9%84%-D9%86 
6- click on the following link, you find the journal : https://www.asjp.cerist.dz/en/PresentationRevue/9
7- Choose the icon : ارسال مقال presented in the left,  if the page is in Arabic or soumission d'article if the page is in French.
8- Fill out the required fields and send the aarticle in word format according to the loaded form of the journal  by clicking the checkbox: للمؤلف تعليمات in Arabic or instruction auteur  in French ( it is noted the rejection of the article in case the model is not respected).
9- Note: The journal  receives only the articles in its specialization, and it does not receive articles rejected scientifically from other journals revealed by the Algerian platform for scientific journals.
Second: Article evaluation and follow-up process:
1- The article will be receive administratively if it complies with all conditions including respect for the template of the journal , If otherwise, the article is rejected administratively.
2- When an article is accepted administratively, the identity of the researcher or researchers is ignored and refereeing  article is done by two referees . The decision of the editorial board shall be according to the following cases:
	Decision of the first reviewer
	Decision of the second reviewer
	Editorial decision

	Accepted 
	Accepted 
	Accepted 

	Accepted 
	Accepted with miner modifications
	Accepted 

	Accepted 
	Accepted with major modifications
	Accepted with reservation

	Accepted with miner modifications
	Accepted with miner modifications
	Accepted with reservation

	Accepted with miner modifications
	Accepted with major modifications
	Accepted with reservation

	Accepted with miner modifications
	Rejected 
	Rejected

	Accepted with major modifications
	Accepted with major modifications
	Rejected 

	Accepted with major modifications
	Rejected 
	Rejected 

	Accepted 
	Rejected with 
	Rejected 

	Accepted 
	Rejected with 
	Other Reviewer 



3-   In the case of an accepted article, the researcher must make the required modifications and resubmit them through the special icon. The article will be ignored again and transferred to the same arbitrators to give the final decision either to accept or reject the article.
4- If the research is finally accepted, the author shall be notified of this, and he may request a certificate of publication after the inclusion of the references through the special icon in his account.
5- If the article request modifications or corrections, the author will be notified and he has 15 days to do the required .
6- If the article is rejected, the author is notified.
7- Acceptance of the article does not mean the publication  in the following issue immediately due to the large number of articles received but it will be programmed according to the priority. 
8- The scientific acceptance of the article does not mean its publication as it is, the editorial and the language review board have a role in the revision of the article from linguistic errors if they are few.
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أخلاقيات النشر
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دليل المؤلف
النشر في مجلة اقتصاديات شمال افريقيا يتم من خلال البوابة الجزائرية للمجلات العلمية، المتواجدة على الموقع: https://www.asjp.cerist.dz، لأجل ذلك ينبغي اتباع الخطوات الموالية:


أولا: عملية إرسال المقالات:
ترسل المقالات حصرا على البوابة الجزائرية للمجلات العلمية.
1- لارسال المقال ندخل موقع البوابة من خلال العنوان:
https://www.asjp.cerist.dz
2- نختار عرض اللغة العربية أو الفرنسية أو الانجليزية.
3- يجب فتح حساب خاص، إذا كان لديك حساب من قبل تختار أيقونة دخول بالعربية أو CONEXION بالفرنسية و ادخل حسابك.
4- اذا لم يكن لديك حساب سابق، اختر تسجيل أو INSCRIPTION ، قم بتعبئة البيانات المطلوبة واحتفظ بإسم المستخدم و كلمة السر لنفسك فقط، يكون بإمكانك بعد ذلك ارسال المقال. 
5- ادخل الى حائط مجلة اقتصاديات شمال إفريقيا تجدها ضمن قائمة المجلات من خلال الرابط:
6-            https://www.asjp.cerist.dz/Revues#%D9%84-%D9%86                        
عند الضغط يظهر لك حائط المجلة، من خلال الرابط:
https://www.asjp.cerist.dz/en/PresentationRevue/9
7- اختر أيقونة ارسال مقال متواجدة الى يسار الجدار اذا كانت الصفحة بالعربية أو soumission d’article اذا كانت الصفحة بالفرنسية.
8- تتم عملية تعبئة الخانات المطلوبة و ارسال المقال بصيغة WORD و وفقا للنموذج المحمل من حائط المجلة من خلال النقر على خانة تعليمات للمؤلف بالعربية أو              instruction auteur بالفرنسية.  نشير الى عدم الاستقبال الاداري للمقال في حالة عدم إحترام النموذج.
9- ملاحظة: المجلة لا تستقبل إلا المقالات في دائرة تخصصها، كما أنها لا تستقبل المقالات المرفوضة علميا من المجلات الأخرى التي تكشفها لنا المنصة الجزائرية للمجلات العلمية.

ثانيا:عملية تقييم المقال ومتابعته:
1- يستقبل المقال إداريا اذا كان يلتزم بكل الشروط بما فيها احترام القالب الخاص بالمجلة، اذا خالف ذلك يتم رفض المقال اداريا.
2- على جميع الباحثين المشتركين في المقال تأكيد ملكيتهم للمقال عبر الرسالة الآلية التي تصلهم والتي تحمل عنوان  :    Submission Confirmation  و في حالة عدم تأكيد الملكية من جميع المشتركين في المقال خلال 15 يوما يتم رفض المقال اداريا.
3- عند قبول المقال اداريا، يتم إغفال هوية الباحث أو الباحثين و توجيه المقال للتحكيم من طرف محكمين إثنين و يكون قرار هيئة التحرير حسب الحالات التالية:

	قرار المحكم1
	قرار المحكم2
	قرار هيئة التحرير

	مقبول
	مقبول
	مقبول

	مقبول
	مقبول مع تعديلات صغيرة
	مقبول

	مقبول
	مقبول مع تعديلات كبيرة
	مقبول بتحفظ

	مقبول مع تعديلات صغيرة
	مقبول مع تعديلات صغيرة
	مقبول بتحفظ

	مقبول مع تعديلات صغيرة
	مقبول مع تعديلات كبيرة
	مقبول بتحفظ

	مقبول مع تعديلات صغيرة
	مرفوض
	مرفوض

	مقبول مع تعديلات كبيرة
	مقبول مع تعديلات كبيرة
	مرفوض

	مقبول مع تعديلات كبيرة
	مرفوض
	مرفوض

	مقبول
	مرفوض مع تعليل مقنع
	مرفوض

	مقبول
	مرفوض مع تعليل غير مقنع
	محكم فاصل


4- في حالة المقال المقبول بتحفظ، على الباحث إجراء التعديلات المطلوبة و إعادة ارساله من خلال الايقونة الخاصة، يتم من جديد إغفال المقال و تحويله لنفس المحكمين لاعطاء القرار النهائي إما قبول المقال او رفضه.
5- إذا قبل البحث بصفة نهائية يتم إشعار المؤلف المراسل بذلك، و يمكنه طلب شهادة وعد بالنشر بعد إدراج المراجع من خلال الايقونة الخاصة في حسابه.
اذا رفض المقال رفضا نهائيا يتم إبلاغ المؤلف المراسل بذلك.
6- قبول المقال لا يعني صدوره في العدد الموالي مباشرة بالنظر لضخامة عدد المقالات لكنه يبرمج حسب الأولوية.
7- القبول العلمي للمقال لا يعني نشره كما هو، يكون لهيئة التحرير و هيئة المراجعة اللغوية دور في تنقيح المقال من الأخطاء اللغوية اذا كانت قليلة.

خطوات معالجة المقالات
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